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Protokół nr 6/2019 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 18 czerwca 2019 r. w godz. od 15:15 do 15:45 w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Kamil Klimek – przewodniczący Komisji    

2/ Krystyna Gwiazdowska –wiceprzewodnicząca Komisji  

3/ Zbigniew R. De-Mezer                          

4/ Mariola Brygida Karpińska                 

5/ Jacek Roszkowski  

   

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/ Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta  

2/ Jerzy Ząbkiewicz – gość 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Klimek, który powitał zebranych  

i zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.   Komisja nie zgłosiła wniosków i uwag w związku                     

z tym porządek został przyjęty: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 5/2019 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 3 czerwca 2019 r. 

2. Rozpatrzenie petycji Jerzego Ząbkiewicza w sprawie zmiany niepoprawnej nazwy „Rondo 

Solidarności” w Suwałkach, łączącego ulice: Generała Zygmunta Podhorskiego, Generała 

Kazimierza Pułaskiego i Bulwarowej. 

3. Rozpatrzenie petycji Adama Fularza w sprawie portu lotniczego w Suwałkach. 

4. Wolne wnioski. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad. Porządek został przyjęty.  

 

Ad pkt. 1.  

Przyjęcie protokołu nr 5/2019 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 3 czerwca 2019 r. 

 

Przewodniczący Kamil Klimek poinformował, że nie wniesiono uwag do treści protokołu 

z poprzedniego posiedzenia, w związku z tym protokół został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Rozpatrzenie petycji Jerzego Ząbkiewicza w sprawie zmiany niepoprawnej nazwy „Rondo 

Solidarności” w Suwałkach, łączącego ulice: Generała Zygmunta Podhorskiego, Generała 

Kazimierza Pułaskiego i Bulwarowej. 

– Petycja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

– Uchwała z 2005 r. wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

– Materiał dot. zasad pisowni i reguł skracania wyrazów stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Przewodniczący  K. Klimek udzielił głosu p. J. Ząbkiewiczowi w sprawie ww. petycji. 

Jerzy Ząbkiewicz przedstawił kolejny zapis dot. tabliczek z nazwą ulic, w tej chwili jest   

Jana Pawła II, a powinno być Papieża Jana Pawła II. W sprawie petycji natomiast  zgłosił 

poprawienie nazwy na Rondo „NSZZ Solidarność”.  

Radna M. Karpińska  stwierdziła, że generowane są duże koszty każdej kolejnej zmiany 

tabliczek z nazwami ulic, rond itp. 

Prezydent Ł. Kurzyna odniósł się do wypowiedzi J. Ząbkiewicza i stwierdził, że w roku 

2005 rondo nazwano zgodnie z uchwałą rady tj. Rondo Solidarności, gdzie w uzasadnieniu do 

uchwały jest mowa o NSZZ Solidarność. Stwierdził, że petycja p. J. Ząbkiewicza jest zasadna, 

ponieważ poprawny zapis poprawiłby czytelność. Natomiast w przypadku nazwy ulicy Papieża 

Jana Pawła II, realizując postulat z poprzedniej  zgłoszonej petycji p. J. Ząbkiewicza, została  

wykonana inwentaryzacja miejskich tabliczek z nazwami ulic. Duża część tych tabliczek nadaje 

się do wymiany. Tabliczki zostaną sukcesywnie wymienione ze względu na duży koszt  wymiany 

około 700 sztuk. Wymiana zostanie rozłożona w czasie na dwa najbliższe lata. 

Radny Z. R. De-Mezer  zaproponował przyjęcie propozycji p. J. Ząbkiewicza oraz 

przygotowanie projektu uchwały z poprawną nazwą ronda NSZZ Solidarność. Poprosił                                 

o uzgodnienie i ujednolicenie zapisu poprawnej nazwy Rondo „NSZZ Solidarność”. Radny 

przekazał p. Przewodniczącemu komisji materiał dotyczący zasad pisowni i reguł skracania 

wyrazów. Zaproponował zapis taki,  jaki jest podany w uzasadnieniu do uchwały z 2005 r. Rondo 

NSZZ Solidarności.  

Radny J. Roszkowski przypomniał, iż idea ruchu solidarności łączyła więcej ludzi niż sam 

ruch NSZZ Soilidarność i w związku z tym zaproponował aby zostawić nazwę, taką jaka jest 

dotychczas, ponieważ swoim zasięgiem obejmuje większą liczbę osób, tych którzy mogą się z nim 

identyfikować. 

Radna M. Karpińska  zaproponowała również  zmianę nazwy na Rondo NSZZ 

Solidarności. 

Radny K. Klimek przedstawił swoją opinię i podsumował wszystkie wypowiedzi. Intencją 

ww. uchwały z 2005 roku  było uczczenie pamięci Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego  Solidarność. W samej treści uchwały radni zdecydowali, że ma to być Rondo 

Solidarności ku czci pamięci NSZZ Solidarność. Poprosił członków komisji o wypracowanie 

wspólnego stanowiska.  

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku radnego Z. R. De-Mezera za 

uwzględnieniem petycji p. Jerzego Ząbkiewicza. 

 

za   głosowało    – 3 radnych  

przeciw    – 1 radny  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała petycję Jerzego Ząbkiewicza w sprawie zmiany 

niepoprawnej nazwy „Rondo Solidarności” w Suwałkach, łączącego ulice: Generała Zygmunta 

Podhorskiego, Generała Kazimierza Pułaskiego i Bulwarowej. 

 

Ad pkt. 3.  

Rozpatrzenie petycji Adama Fularza w sprawie portu lotniczego w Suwałkach. 

– Petycja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił odpowiedź Pana Prezydenta na petycję, 

oraz przypomniał, że  petycja A. Fularza zmierzała do tego aby władze Suwałk uwzględniły 

możliwość rozbudowy i zmianę koncepcji  budowy pasa lotniczego na port lotniczy.  

 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania za nieuwzględnieniem petycji Adama Fularza. 

 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja nie uwzględniła petycji p. Fularza w sprawie portu lotniczego w Suwałkach. 

 

 

Ad pkt.4. 

Wolne wnioski. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

    

               Kamil Klimek 

 

 
             Protokół sporządziła:       

              

  Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


